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Economie op één 
Economie plaatst Kool voorop in het be-
drijfsmanagement. Een van de vlakken
waarop hij daarom nauw toeziet, is het
krachtvoerniveau. ‘Vorig jaar hadden we
een totale krachtvoergift van 2100 kg per
koe per jaar’, zegt Kool. ‘Die kosten probe-
ren we altijd goed in de hand te houden en
dat kan onder meer door de koeien buiten
te houden. De kuil is daarvoor ook ontzet-
tend belangrijk.’ Een correcte ruwvoer-
winning staat bij Kool dan ook hoog in het
vaandel. ‘De kuil komt hier altijd op de eer-
ste plaats.’ Met name aan de grasteelt
schenkt de veehouder veel belang. Deze
teelt vormt met een oppervlakte van ruim
18 hectare, naast ongeveer 9 hectare maïs
en 3 hectare suikerbieten, het hoofdaan-
deel in het totale bedrijfsareaal. In het
voorjaar is het zijn bedoeling om zoveel
mogelijk voorjaarsgras te winnen. Daar-
om verbouwt Kool bijna altijd gras voor

maïs. Om problemen te omzeilen zaait
Kool nooit Italiaans raaigras in. ‘Voor de
maïs werk ik met een Engels groenbemes-
tingsgras. Met Italiaans gras krijg je hier te
veel last van de ganzen.’
Om met het ruwvoer nog beter te kunnen
omgaan, schafte Kool zich recentelijk een
mengvoerwagen aan. ‘Gemengd voeren
geeft wat meer rust in de stal’, beargumen-
teert de  veehouder de keuze voor het nieu-
we systeem. ‘Je kunt nauwkeuriger voe-
ren, wat positief is voor de koeien. Ook
voor de waardering van het voer is het be-
ter. Met een mengvoerwagen krijg je met
name meer gras in de koe, waardoor je het

Economie staat voorop bij Kees Kool uit Noordgouwe. Om die reden

probeert hij onder meer de krachtvoerkosten op zijn bedrijf goed in

de hand te houden. Dat kan volgens hem door de koeien buiten te

houden en scherp toe te zien op het ruwvoermanagement. 

Ruimte voor de pens
Zeeuwse topmelker Kees Kool ontwierp eigen ligbox voor optimaal ligcomfort van de koe

eiwit er beter onder kunt houden.’ Voor
het jongvee en de droge koeien levert het
werken met de mengvoerwagen nog het
meeste voordeel op. ‘Bij de droge koeien
kunnen we nu gemakkelijker een flink
aandeel stro in het rantsoen mengen. Op
die manier krijgen de koeien tenminste
stro binnen.’
Ondanks het gemengd voeren is van het
toevoegen van bijproducten weinig spra-
ke. ‘In de laatste tien jaar hebben we behal-
ve één vracht bierbostel en één vracht 
perspulp geen bijproducten gevoerd’, legt
Kool uit. Hij vangt de extra nood aan ener-
gie liever op met een standaardbrok en ei-
witkern. Met de krachtvoerautomaat is

mijn eigen ontwerp van een vaste ligbox
met extra veel plaats voor de buik en de
pens naar een constructeur stuurde.’
Naast extra ruimte koos Kool voor gehak-
seld stro als boxbedekking. De dik inge-

Het werken aan het imago van de melksec-
tor lag ook aan de basis van zijn jongste
deelname aan de veekeuring in Goes. Voor
lokale keuringen haalt Kool bij gelegen-
heid wel vaker een paar koeien uit de stal.

orig jaar was het extreem hoe de
koeien doortrokken.’ Kees (48) en

Marina (45) Kool  uit het Zeeuwse Noord-
gouwe klinken trots wanneer de prestatie
van hun koeien tijdens het afgelopen
boekjaar aangesneden wordt. De gemid-
delde productie van de 45 koppen tellende
veestapel was toen met 11.130 kg melk
met 4,38 procent vet en 3,58 procent eiwit
goed voor de hoogste notering in de pro-
vincie en een zevende stek op landelijke
basis. Ook dit boekjaar vergaat het de koei-
en makkelijk om te produceren. Of het-
zelfde cijfer straks aan het eind van dit
boekjaar opnieuw gehaald wordt, blijft
nog even de vraag. De hoogste productie
halen, is desondanks lang niet het voor-
naamste doel van de Zeeuwse melkvee-
houder. ‘Het is leuk, maar je moet oppas-
sen dat je niet koste wat het kost de eerste
wil zijn. De financiële kant moet je ook in
de hand zien te houden.’

het bedrijf er bovendien goed op voorzien.
‘Als je alles meetelt, maakt het qua prijs
uiteindelijk niet zo heel veel uit, denk ik.
Volgens mij kun je net zo goed krachtvoer
geven aan de koeien.’ 

Comfortabel liggen 
Naast het ruwvoermanagement is ook het
koecomfort één van de ankerpunten op
het bedrijf. ‘Ik hecht heel veel waarde aan
de ligboxen’, vertelt Kool, die met 1,10 m
in de breedte en 2,45 m in de lengte koos
voor ruime maten. Vanuit hetzelfde oog-
punt bouwde hij een eigen modelbox met
zelf ontworpen boxafscheidingen. ‘Ik vind
dat er voldoende ruimte moet zijn voor de
pens. Bij de gewone standaard boxafschei-
dingen vond ik dat niet terug, zodat ik

strooide bodem levert de koeien in zijn
ogen meer comfort. De combinatie met
een traditionele roostervloer minimali-
seert het extra werk dat vaak aan stro ge-
koppeld wordt. Alleen de mengmest moet
vaker gemixt worden. ‘Met stro werken is
niet zo mooi om te zien, maar het werkt
wel fijn voor de koeien.’ 
Een van de basisprincipes op het bedrijf is
dat de koeien zoveel mogelijk buiten lo-
pen. ‘Ik ben er altijd erg voorstander van
geweest de koeien buiten te houden in het
weideseizoen’, beklemtoont Kool. ‘De
koeien buiten is belangrijk voor het imago
van de melkveehouderij. Dat moeten we
hoog zien te houden. Bovendien hebben
we er liefhebberij in en is het beter voor de
gezondheid van de koeien.’ 

V’

Sarina 74 (v. Eros 68), 83 punten. Productie: 5.04 343 13.415 5,30 3,75 LW 118

Koosje 28 (v. Labelle), 84 punten
Prod.: 5.09 302 15.636 3,71 3,47 LW 122

Kees Kool: ‘Keuringen werken altijd erg
positief op het imago’

‘Als alle koeien  thuis zouden blijven heb je
daar natuurlijk niets meer aan’, vertelt hij
over zijn deelname. ‘Ik doe het vooral voor
de publieke opinie. Keuringen werken al-
tijd erg positief voor het imago.’
Ondanks de ruime aandacht aan de indivi-
duele koe, noemt Kool zichzelf geen echte
fokker. ‘In het verleden hebben we altijd
de hoogste productiestieren uit het Neder-
landse fokprogramma gebruikt’, begint
Kool over de fokkerijkoers op zijn bedrijf.
‘In productie halen we het op dit moment
wel, maar in exterieur nog niet genoeg.’
Als gevolg daarvan maakt hij naar eigen
zeggen af en toe een uitstapje. Met name
de Franse stieren Orcival, Jocko Besne en
Jesther prijken tegenwoordig bovenaan
de SAP-uitdraai. Lucky Mike, Horst Harry,
Trevor en Grandprix vervolledigen dat
lijstje. Niettemin prijst hij de binnenland-
se fokkerij. ‘Economisch gezien hebben
we, denk ik, wel de beste koe in Nederland.
We zijn over de jaren heen op internatio-
naal vlak de enige die er het eiwit goed bij
hebben gehouden.’ 
Echt op exterieur gaat Kool de fokkerij de
komende jaren niet richten. ‘Uier en be-
nen zitten er goed onder, maar het frame
kan nog altijd beter’, vindt hij zelf. Frame
vormt desondanks niet het voornaamste
doel in de fokkerij. ‘Dat probeer ik er ge-
woon bij te houden. Eigenlijk streef ik nog
altijd vooral productie na.’ 

Annelies Debergh


